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Protokół Nr 54 

z obrad pięćdziesiątej czwartej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 21.12.2022r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B 

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:35. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 12 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 poz. 

559 z późn. zm) 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni – p. Natasza Ksobiak, p. Mateusz Łański i p. Jacek 

Kabattek. 
 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

7. Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 

8. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Środecki 

 

W części obrad uczestniczył Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach. 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. 

11. Przyjęcie Budżetu Gminy na 2023 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork: 

a) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

b) Przedstawienie opinii Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku, 

c) Ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji, 

d) Dyskusja, 

e) Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2023, 

f) Przyjecie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu naboru wniosków w ramach 

Programu Priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie” na terenie gminy Więcborku. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Burmistrzowi Więcborka do 

reprezentowania Rady Miejskiej w Więcborku przed sądami administracyjnymi. 

15. Przyjecie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Burmistrzowi Więcborka do 

reprezentowania Rady Miejskiej w Więcborku przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym w Bydgoszczy oraz Naczelnym Sądem Administracyjnym w sprawie 

skargi Prokuratury Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XL/299/21 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 30 listopada 2021r. w sprawie ustalenia diet oraz zasad wypłacania 

diet dla radnych Rady Miejskiej w Więcborku 

16. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Więcborku i planów pracy Komisji stałych Rady 

Miejskiej w Więcborku na 2023 rok: 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie. 

 

Przewodnicząca RM zaproponowała zmianę porządku obrad polegająca na wprowadzeniu, 

jako punktu 11 „Przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego”. W związku ze zmianą pozostałe punkty porządku obrad przyjęły numerację 

dalszą. 

 

Następnie Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po dokonanej 

zmianie.   
 

Na sali 11 radnych 

Za głosowało - 11 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 
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Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Skład Rady Miejskiej uzupełnił radny Andrzej Wenda – obecnych 12 radnych 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół z LIII sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, 

czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, 

więc poddano Protokół pod głosowanie. 

 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

1.12.2022r. - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych  

p. Beata Kopta reprezentowała Radę Miejską w Więcborku na obchodach XX - lecia istnienia 

Świetlicy Środowiskowej „UŚMIECH” w Więcborku. 

4.12.2022r. - udział Przewodniczącej Rad Miejskiej w Więcborku w Jarmarku 

Mikołajkowym zorganizowanym na Targowisku Miejskim „Mój Rynek”. 

6.12.2022r. – Radni Rady Miejskiej w Więcborku uczestniczyli w spotkaniu z Marszałkiem 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Piotrem Całbeckim. Spotkanie zorganizowane 

zostało przez Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku, Burmistrza Więcbork i przy 

ogromnym wsparciu Poseł na Sejm RP p. Iwony Kozłowskiej. 

10.12.2022r. – udział w Wystawie Stołów Wigilijnych, która odbyła się w Sępólnie 

Krajeńskim w obiekcie „Krajna Arena”. Radni obecni na wystawie oprócz Przewodniczącej 

RM: p. Beata Kopta, p. Jan Antczak, p. Stanisław Piłka. Podczas Wystawy, gminę Więcbork 

reprezentowało Koło Gospodyń Wiejskich z Zakrzewskiej Osady. 

12.12.2022r. – na zaproszenie sołtysa Borzyszkowa p. Stanisława Piłka i Przewodniczącej 

tamtejszego KGW p. Emilii Kozek, Przewodnicząca RM wzięła udział w spotkaniu 

wigilijnym w sołectwie Borzyszkowo. 



4 
 

13.12.2022r. - Przewodnicząca RM wraz z Burmistrzem Więcborka i Zastępca Burmistrza 

Więcborka, złożyła kwiaty i znicze pod Pomnikiem „Ora Białego” w rocznicę wybuchu Stanu 

Wojennego i ofiar tego wydarzenia. 

14.12.2022r. -  Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Lida uczestniczyła w spotkaniu wigilijnym 

z sołtysami z terenu gminy Więcbork. Tego samego dnia, Przewodnicząca RM w godzinach 

wieczornych wzięła udział w spotkaniu opłatkowym Polskiego Związku Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów Oddział Rejonowy w Więcborku. 

16.12.2022r. – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

uczestniczyła w spotkaniu opłatkowym seniorów, osób samotnych i niepełnosprawnych  

z ternu gminy Więcbork. Tego samego dnia Przewodnicząca RM uczestniczyła w spotkaniu 

wigilijnym Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w Więcborku. 

21.12.2022r. – w godzinach porannych Przewodnicząca RM wzięła udział w spotkaniu 

wigilijnym podopiecznych Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku. 

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

30.11.2022r. – udział w zebraniu sprawozdawczo – wyborczym Koła Gospodyń Wiejskich  

w Dorotowie. 

1.12.2022r. – udział w jubileuszu istnienia Świetlicy Środowiskowej „UŚMIECH”  

w Więcborku. 

2.12.2022r. – udział w Konwencie Burmistrzów województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Poruszone tematy dotyczyły dystrybucji węgla przez samorządy, Rządowy Fundusz Rozwoju 

Dróg i Program „Ciepłe Mieszkanie”. W konferencji wzięli również udział Minister  

w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów p. Łukasz Schreiber oraz Wojewoda Kujawsko-

Pomorski p. Mikołaj Bogdanowicz. Konwent odbył się w Janowcu Wielkopolskim.  

5.12.2022r. – udział w Seminarium pn.: „Polityka Prorodzinna w Samorządzie”,  

w Kujawsko-Pomorskim Urzędzie Wojewódzkim w Bydgoszczy. 

6.12.2022r. – udział w wideokonferencji z Wojewoda Kujawsko-Pomorskim p. Mikołajem 

Bogdanowiczem. Temat dotyczył przygotowań do ewentualnego przyjęcia II fali uchodźców 

z terenu Ukrainy. Tego samego dnia burmistrz wziął udział w uroczystym oddaniu do 

użytkowania obiektu przebudowanego Oddziału Chorób Wewnętrznych z Pododdziałem 

Intensywnego Nadzoru Kardiologicznego Szpitala Powiatowego w Więcborku oraz  

w spotkaniu z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Piotrem Całbeckim  

i Poseł na Sejm RP p. Iwoną Kozłowską. Wizyta rozpoczęła się wizją lokalną na 

wyremontowanej drodze nr 241, a następnie odbyło się spotkanie z radnymi Rady Miejskiej 

w Więcborku. Podczas wizyty Marszałek zadeklarował, że w nowej perspektywie unijnej,  

w ramach europejskich funduszy dla województwa kujawsko-pomorskiego są środki na 

budowę obwodnicy Więcborka. Padła także deklaracja, że w ramach tych środków będą 

budowane ścieżki pieszo-rowerowe z Więcborka do „Gabi-Bis” oraz do Runowa 

Krajeńskiego. Ponadto padło potwierdzenie, że od roku 2024 ma rozpocząć się przebudowa 

drogi wojewódzkiej nr 189 w odcinkach 4km i że droga nr 242 uzyska około 900m, tzw. 

nakładki bitumicznej. Tego samego dnia Burmistrz brał udział w spotkaniu informacyjno-

szkoleniowym dotyczącym funduszy europejskich dla Regionu w latach 2021 – 2027,  
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w zakresie rozwoju lokalnego. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele dwóch LGD: „Bory 

Tucholskie” oraz „Nasza Krajna”. 

7.12.2022r. – udział w zebraniu założycielskim Obszaru Polityki Terytorialnej Sępólna 

Krajeńskiego oraz posiedzeniu Konwentu Samorządowców Powiatu Sępoleńskiego  

w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim. Następnie Burmistrz uczestniczył we 

mszy św. w intencji Pszczelarzy oraz w spotkaniu opłatkowym Więcborskiego Koła 

Pszczelarzy.  

 

9.12.2022r. – urlop wypoczynkowy. 

10.12.2022r. – udział w Powiatowej Prezentacji Stołów Wigilijnych. Podziękowania dla Pań 

z Koła Gospodyń Wiejskich z Zakrzewskiej Osady, które reprezentowały na Wystawie gminę 

Więcbork. 

12.12.2022r. – udział w pracach Rady Decyzyjnej LGD „Nasza Krajna”. Podczas posiedzenia 

został oceniony nabór wniosków na, tzw. „małą architekturę”. Następnie Burmistrz wziął 

udział w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez KGW Borzyszkowo oraz Sołtysa 

Sołectwa Borzyszkowo. 

13.12.2022r. - Burmistrzem Więcborka wraz Przewodnicząca RM i z Zastępcą Burmistrza 

Więcborka, złożył kwiaty i znicze pod Pomnikiem „Ora Białego” w rocznicę wybuchu Stanu 

Wojennego i ofiar tego wydarzenia. 

14.12.2022r. – udział w spotkaniu opłatkowym z sołtysami sołectw z terenu gminy Więcbork, 

a następnie w spotkaniu wigilijnym Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów 

Oddział w Więcborku. 

15.12.2022r. – udział w Werbinarium zorganizowanym przez Bank Gospodarstwa Krajowego 

w sprawie zmian wprowadzonych w Programie Inwestycji Strategicznych oraz Rządowym 

Programie Odbudowy Zabytków w ramach „Polskiego Ładu”. 

16.12.2022r. – udział w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku z Fundacją Gospodarczą „Pro Europa” dla 

Seniorów, osób samotnych i z niepełnosprawnościami z terenu miasta i gminy Więcbork.  

W tym dniu Burmistrz uczestniczył także w spotkaniu opłatkowym z pracownikami Urzędu 

Miejskiego w Więcborku. 

19.12.2022r. – spotkanie dotyczące budowy instalacji fotowoltaicznych oraz elektrowni 

wiatrowych realizowanych przez PGE „Energia Odnawialna” zorganizowanym przez Poseł 

na Sejm RP p. Ewę Kozanecką. W spotkaniu wziął udział wiceprezes PGE „Energia 

Odnawialna” p. Mariusz Iskierski. 

20.12.2021r. – udział w spotkaniu opłatkowym z pracownikami Miejsko-Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Więcborku oraz uczestnikami Dyskusyjnego Klubu Książki w Więcborku  

i Sypniewie. Następnie burmistrz wziął udział w posiedzeniu Połączonych Komisji: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

oraz Oświaty, Kultury Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku. 

21.12.2022r. – udział w spotkaniu opłatkowym z pracownikami i uczestnikami 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku. 
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 W tym punkcie porządku obrad Burmistrz Więcborka wspomniał o bieżącej współpracy  

z Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Więcborku w celu realizacji 

działań pomocowych. W tym też zakresie przekazał kilka ważnych informacji 

dotyczących preferencyjnego zakupu węgla. Podkreślił, że Gmina Więcbork, jako jedna z 

pierwszych w okolicy, zainicjowała sprzedaż takiego węgla. Pod koniec listopada Gmina 

zakupiła transport około 50 ton węgla dla Urzędu Miejskiego i jednostek podległych. Na 

początku grudnia na teren gminy Więcbork do pięciu podmiotów gospodarczych 

dystrybuujących węgiel dotarło 350 ton węgla dla mieszkańców. Później była nieco 

dłuższa przerwa w dostawie, ponieważ wiele z samorządów w Polsce nie otrzymało 

jeszcze w ogóle węgla i dostawa do Więcborka została przesunięta nieco  

w harmonogramie dostaw. Niemniej od 19 grudnia do końca tygodnia na teren gminy 

Więcbork, zostanie dostarczone kolejne 475 ton węgla. Na 19 grudnia zapotrzebowanie 

wynikające ze złożonych przez mieszkańców wniosków określane jest na około 1200 ton 

w roku 2022. Jeżeli wszystkie z transportów dotrą w wyznaczonym terminie, to 

zapotrzebowanie zostanie pokryte w około 70%. 

 W omawianym okresie Burmistrz odbył wiele spotkań dotyczących realizacji inwestycji 

drogowej na ulicy Dworcowej w Więcborku. W grudniu odbyło się kilka takich spotkań. 

Obecnie umowa z wykonawcą, która przewidywała termin realizacji do 17 grudnia br. 

została wydłużona z wykonawcą do 7 lutego 2023r. dotychczasowe badania wykonane do 

projektu budowlanego, wykazywały brak odpowiedniego zagęszczenia gruntów w pasie 

drogowym i takich wyników badan wielu się spodziewało z uwagi na stan drogi. 

Projektant wskazał na konieczność wymiany gruntu na głębokości do około 4m. 

Natomiast wykonawca zgodnie z posiadaną wiedzą przewidywał również możliwość 

innych rozwiązań technicznych umożliwiających uzyskanie odpowiedniego zagęszczenia 

i nośności gruntu, i w tym celu już na etapie wykonywania inwestycji zlecił dodatkowe 

badania genealogiczne, które w dużej części potwierdziły możliwości zastosowania 

innych technologii osiągając odpowiednie parametry drogi bez prowadzenia tak głębokich 

wykopów. Te same badania wykazały jednak jeszcze inne zjawisko na odcinku około 

100m, które może powodować brak stateczności skarpy. W tej chwili trwają prace  

i rozmowy dotyczące możliwości rozwiązania tego problemu zarówno od strony 

technicznej, jak i formalno-prawnej. O kolejnych podejmowanych w sprawie decyzjach 

Burmistrz zobowiązał się poinformować Radę. 

 30 listopada do Burmistrza Więcborka wpłynęło pismo z Polskiej Spółki Gazownictwa 

Spółka z o.o. informujące o odstąpieniu przez Spółkę od budowy sieci gazowej  

w Więcborku. Burmistrz ubolewał nad tym faktem, tym bardziej, że trwały usilne starania 

Gminy, aby PSG otrzymało dodatkowe wsparcie na realizację inwestycji. Te zabiegi się 

powiodły i Spółka otrzymała dodatkowe finansowanie w ramach Programu Operacyjnego 

„Infrastruktura i Środowisko” na lata 2014-2020. Takie dofinansowanie otrzymały trzy 

planowane przez PSG inwestycje w województwie kujawsko-pomorskim: Kowal, 

Janowiec Wielkopolski oraz Więcbork. Spółka nie ogłosiła też postępowania 

przetargowego, które zweryfikowałoby, czy rzeczywiście posiadane środki własne i te  

z Programu Operacyjnego są wystarczające do wykonania tego ważnego dla Gminy 

Więcbork zadania. Burmistrz zapewnił, że do tematu będzie powracał, choć ma 

świadomość, że sytuacja gospodarcza i geopolityczna, jeżeli chodzi o kwestię gazu, nie 

ułatwia podejmowania takich wyzwań. 

 15 grudnia 2022r. nastąpiło otwarcie ofert w przetargu na zagospodarowanie odpadów 

komunalnych z gminy Więcbork. Wpłynęły oferty z sześciu instalacji: Bydgoszcz, 

Grudziądz, Tuchola, Złotów, Nakło i Grodzisk Mazowiecki. W tej chwili trwa procedura 

badania poprawności złożonych dokumentów. Po ostatecznym rozstrzygnięciu przetargu 

rozpocznie się procedura in-house mające na celu zlecenie lokalnej Spółce Komunalnej 
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odbiór i transport odpadów komunalnych od mieszkańców gminy Więcbork. Obserwując 

złożone oferty można też z dużym prawdopodobieństwem stwierdzić, że jeżeli uda się 

pozytywnie rozstrzygnąć przetarg, to mieszkańcy w przyszłym roku nie będą musieli 

zapłacić więcej niż dotychczas za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych. 

 

Radny Jan Antczak pytał, co z dokumentacją na ścieżki pieszo-rowerowe. Marszałek 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego, podczas spotkania w Więcborku 6 grudnia br. mówił, 

że, jak będą dokumentacje, będą robione ścieżki pieszo-rowerowe.  

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że dokumentacja jest i lada chwila wpłynie do Urzędu 

Miejskiego w Więcborku. 

Radna Beata Lida nawiązała do spotkania z przedstawicielami PGE „Energia Odnawialna” 

prosząc o nieco więcej informacji w tym temacie.  

Burmistrz Więcborka podał, że spotkanie dotyczyło inwestycji, które prowadzi PGE 

„Energia Odnawialna”. Założeniem Spółki jest w tej chwili budowa farm fotowoltaicznych  

z uwagi na to, że obowiązująca póki, co ustawa wiatrakowa słynnym zapisem 10h praktycznie 

w znacznym stopniu hamuje postęp budowy farm wiatrowych. Jeżeli natomiast chodzi  

o instalacje fotowoltaiczne PGE jest zainteresowana pozyskiwaniem gruntów, zarówno od 

samorządów, jak również od prywatnych właścicieli. Powierzchnia tych gruntów musi mieć, 

co najmniej 10ha położonych w miarę blisko GPZ i mieć odpowiednie drogi dojazdowe. 

Mowa była również o czynszu dzierżawnym nieruchomości po instalacje w kwocie około 

14.000,00 zł rocznie. Umowa podpisywana jest na 20-30 lat. To, co ważne, grunty powinny 

być na płaskiej powierzchni, bez zakrzewień i nie wyższej klasy niż klasa IV-V i VI  

w przypadku gruntów rolnych. 

Przewodnicząca RM udzieliła głosu obecnemu na sesji Wicestaroście Powiatu 

Sępoleńskiego p. Andrzejowi Marach. 

Wicestarosta mówił o mijającym roku, jako trudnym, patrząc przez pryzmat wojny toczącej 

się za wschodnią granicą. Uważał, że w tym czasie samorządowcy powinni trzymać się razem 

dla mieszkańców całego powiatu sępoleńskiego. Mieszkańcy, bowiem potrzebują w tym 

czasie od nich szczególnego wsparcia. Są do tego w pewien sposób zobowiązani, bo to im 

obiecali. Z takim też zobowiązaniem samorządowcy powinni wkroczyć w nowy rok. Będąc 

przy głosie, złożył wszystkim obecnym, ale też wszystkim, którzy oglądali transmisję obrad, 

życzenia, aby wszystkie z zaplanowanych zadań udało się w kolejnym roku, ku zadowoleniu 

wszystkich, pomyślnie zrealizować. 

Ad.7 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Marian Chęś interpelował w kwestii zwiększenia bezpieczeństwa ruchu pieszych, 

a zwłaszcza dzieci idących i wracających ze szkół, na ulicy Orlej w Więcborku. W tym 

celu wniósł o montaż progu zwalniającego, bądź wysepek na ulicy Orlej, na wysokości 

budynku Nr 3. Istniejące w lokalizacji znaki ograniczające prędkość nie skutkują 

zmniejszeniu prędkości jadących aut. 
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Ad. 8 – 11 Projekty uchwał finansowych dotyczących roku 2022 omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022  

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.92.2022 z dnia 8 grudnia 2022r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85502 o kwotę 48.811,00 zł z przeznaczeniem 

na wypłacenie świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz składek na 

ubezpieczenie emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego oraz na wypłatę 

jednorazowego świadczenia w wysokości 4.000,00 zł wraz z kosztami obsługi. W planie 

finansowym wydatków zmiany ujęte zostały w §3110 i §4110. Dodatkowo dokonuje się 

aktualizacji planu wydatków w §4210 celem prawidłowej realizacji zadania. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.94.2022 z dnia 12 grudnia 2022r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85228 o kwotę 4.970,00 zł z przeznaczeniem 

na organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu 

zamieszkania dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W planie finansowym wydatków 

zmiany ujęte zostały w §4210. Dodatkowo dokonuje się aktualizacji planu wydatków  

w §4170 celem prawidłowej realizacji zadania. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.96.2022 z dnia 13 grudnia 2022r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85503 o kwotę 442,60 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zobowiązań wymagalnych Skarbu Państwa z tytułu realizacji zadań 

związanych z przyznaniem Karty Dużej Rodziny. W planie finansowym wydatków zmiany 

ujęte zostały w §4210. 

4. Zwiększa plan finansowy dochodów w rozdziale 71095 §0830 o kwotę 12.000,00 zł  

z tytułu wpływów z usługi rezerwacji miejsca na targowisku miejskim. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0590 o kwotę 2.524,00 zł  

w związku z wpływem z Orlen Upstream Sp. z o.o. koncesji na poszukiwanie złóż ropy 

naftowej i gazu ziemnego. 

6. Zwiększa się plan dochodów w związku z otrzymaniem darowizny w kwocie 1.000,00 zł 

od firmy Runowo-Rola Sp. z o.o. z przeznaczeniem na zakup elementów monitoringu  

w Szkole Podstawowej w Runowie Kraj. 

7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 85219 §0970 o kwotę 6.156,00 zł  

w związku z wypłatą na rzecz MGOPS w Więcborku dodatku dla podmiotów wrażliwych.  

8. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 80101 §0970 o kwotę 86.390,00 zł  

i w rozdziale 80104 §0970 o wartość 14.295,00 zł w związku z wypłatą na rzecz szkół 

podstawowych i przedszkola gminnego dodatku dla podmiotów wrażliwych. Po stronie 

wydatków kwoty te ujęte zostały w odpowiednich rozdziałach i we wskazanych kwotach  

w §4210. 

9. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: wypłata świadczeń pieniężnych 40 zł za osobę dziennie (pomoc przyznawana na 

podstawie art. 13 ust. 1 ww. Ustawy) w rozdziale 75495 zwiększa się dochody (§2100)  

i wydatki (§4860) o kwotę 128,00 zł, 
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zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy zakwaterowanym  

w obiektach zatwierdzonych przez Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w rozdziale 75495 zwiększa się dochody 

(§2100) i wydatki (§3280) o kwotę 3.600,00 zł, świadczenie rodzinne (pomoc przyznawana 

na podstawie art. 26) w rozdziale 85502 zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290  

i §4860) o kwotę 266,00 zł, środki na edukację dzieci z Ukrainy w rozdziale 80195 zwiększa 

się dochody (§2100) i wydatki (§4370, §4740, §4750 i §4850) o kwotę 17.800,00 zł. 

Dodatkowo dokonuje się aktualizacji planu w §4350 i §4860 celem prawidłowej realizacji 

zadania.  

10.Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych 

w rozdziale 85395 w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków  

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację zadań zleconych ustawą z dnia 5 

sierpnia 2022r. o dodatku węglowym i wypłacie przez gminę pomocy w formie świadczeń 

pieniężnych. Gmina otrzymała piątą, szóstą i siódmą transzę środków w łącznej kwocie 

1.688.332,67 zł. Po stronie wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110, §4210  

i §4300. Jednocześnie dokonuje się aktualizacji planu wydatków w §4010, §4110, §4120  

i §4710 celem prawidłowej realizacji zadania. 

11. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90015 §0950 o kwotę 15.416,00 zł  

w związku z odszkodowaniem, jakie wpłynęło od ubezpieczyciela majątku gminnego za 

szkody powstałe w lampie solarnej w Zabartowie. Środki te zostaną przeznaczone na 

likwidacje szkody tj. zakup usług remontowych (90015 §4270). 

12. Dokonuje się rozliczenia zadania pn.: „Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów 

pochodzących z działalności rolniczej z terenu Gminy Więcbork”. Jest to zadanie 

współfinansowane ze środków NFOŚiGW. W związku z uzyskaniem niższej ceny wykonania 

tego zadania w rozdziale 90095 kwotę dochodów zmniejsza się o 1.630,00 zł natomiast 

wydatków o 1.760,00 zł. 

13. Dokonuje się rozliczenia zadania pn.: „Unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy Więcbork w 2022r.”. Jest to zadanie finansowane ze środków WFOŚiGW  

w Toruniu. W związku z uzyskaniem niższej ceny wykonania tego zadania w rozdziale 90095 

kwotę dochodów i wydatków zmniejsza się o 19.487,00 zł. 

14. Zwiększa się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 90001 §6257 o kwotę 

171.124,00 zł, co stanowi płatność końcową zadania zrealizowanego w 2021r. a polegającego 

na budowie sieci kanalizacji sanitarnej między ul. Złotowską i Kościuszki w Więcborku”. 

Środki pochodzą z budżetu UE. 

15. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 01095§0750 o kwotę 1.515,00 zł (wpływy z dzierżawy terenów łowieckich), 

 60016§0840 o kwotę 468,00 zł (wpływy ze sprzedaży zezłomowanego sprzętu 

drogowego), 

 70005§0550 o kwotę 5.500,00 zł (wpływ z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 

 70005§0920 o kwotę 950,00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 75023§0940 o kwotę 473,00 zł (wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych – zwrot opłat 

sądowych z 2021 r. ), 

 75085§0970 o kwotę 90,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

 75615§0910 o kwotę 107.000,00 zł i 75616§0910 o kwotę 1.300,00 zł (wpływy z odsetek 

od zaległości podatkowych), 

 75616§0310 o kwotę 70.000,00 zł (wpływy z podatku od nieruchomości), 

 75616§0500 o kwotę 11.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 75616§0880 o kwotę 115,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

 75814§0920 o kwotę 61.200,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 
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 80101§0750 o kwotę 1.720,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

 80101§0970 o kwotę 80,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

 80103§0660 o kwotę 1.750,00 zł i 80104 §0660 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego), 

 80104§0670 o kwotę 6.600,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia  

w placówkach wychowania przedszkolnego). 

 80103 §0830 o kwotę 450,00 zł i 80104§0830 o kwotę 720,00 zł (wpływy z usług 

świadczonych w placówkach wychowania przedszkolnego), 

 80113§0830 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 

 85202§0970 o kwotę 6.950,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej), 

 85219§0830 o kwotę 24.510,00 zł (wpływy z usług – odpłatność za usługi opiekuńcze), 

 85219§0970 o kwotę 436,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

85295§0690 o kwotę 2.272,00 zł (wpływy z różnych opłat - refundacja za organizowane 

prace społecznie użytecznych), 

 75011 §2360 o kwotę 2,00 zł, 85502 §2360 o kwotę 8.000,00 zł i 85503 §2360 o kwotę 

1,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej),  

 85516§0830 o kwotę 1.250,00 zł (wpływy z usług za korzystanie z klubu dziecięcego), 

 90005§2460 o kwotę 10.000,00 zł ( wpływ środków udostępnionych przez NFOSiGW na 

pokrycie kosztów organizacji i funkcjonowania punktu konsultacyjno-informacyjnego  

w ramach programu priorytetowego „Czyste powietrze”), 

 90026§0880 o kwotę 22,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej w związku ze udzieloną 

pomocą w spłacie zaległości w opłacie za gospodarowanie odpadami komunalnymi); 

zmiany te są skorelowane ze zmniejszeniem planu w 90002 §0880, 

 90026§0910 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami). Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na 

poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu 

finansowego. 

 16.Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 80103§0670 o kwotę 15.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia  

w placówkach wychowania przedszkolnego), 

 85516§0690 o kwotę 200,00 zł (wpływy z tytułu opłat za korzystanie z klubu 

dziecięcego), Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę 

ich wykonania do końca XI 2022 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich 

wykonaniu w następnym m-cu br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

17. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

w §4210 zwiększa się plan o kwotę 100.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

drogowych do bieżącego utrzymania dróg i chodników w Gminie, 

w §4300 zwiększa się plan o kwotę 60.000,00 zł celem zakupu usług kruszenia gruzu. 

18. W planie finansowym wydatków, w §4440 w rozdziałach: 75011, 75023 i 90002 

dokonuje się rocznego rozliczenia odpisu na ZFSS, z tym, że zmniejszenie planu  

w rozdziałach 75011 powoduje zwiększenie odpowiednio planu finansowego w §4010, 

zmniejszenie planu w 75023 powoduje zwiększenie planu wydatków w §4300. Natomiast 

zmniejszenie planu w rozdziałach 90002 powoduje zwiększenie odpowiednio planu 

finansowego w §4300. 

19. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75011 w §4260 o kwotę 7.000,00 zł 

celem zakupu usług ogrzewania pomieszczeń USC. 
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20. Zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych w rozdziale 80101 w zadaniu pn.: „Zakup  

i montaż elementów monitoringu w Szkole Podstawowej w Runowie Kraj.” o wartość 

1.000,00 zł. 

21. Zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych w rozdziale 80113 w zadaniu pn.: „Zakup 

używanego autobusu do przewozu uczniów” o kwotę 12.855,00 zł w związku z uzyskaniem 

niższej ceny zakupu autobusu. 

22. W rozdziale 75085, 85516 oraz dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 8, 9, 20  

i 21uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych 

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem oraz oszczędnościami, jakie pojawiły się. 

Powstałe oszczędności stanowić będą źródło zmniejszenia deficytu. 

23. Zmniejsza się plan finansowy w zadaniu inwestycyjnym finansowanym z Programu 

Operacyjnego „Polska Cyfrowa” pn. „Cyfrowa Gmina” o kwotę 393.570,00 zł. Zadanie 

będzie realizowane w 2023 r. 

24. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75412 pomiędzy §4170, 

§4260, §4300, §4360, §4410 i §4700 a §3020, §4210 i §4280 o łączną kwotę 12.400,00 zł 

celem zakupu hełmów dla OSP Lubcza oraz uzupełnienia stanu węży gaśniczych  

w jednostkach i zakupu usług badań lekarskich strażaków. 

25. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203, w części 

dotyczącej Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku jak i w części dotyczącej 

Klubu Samopomocy „Domek” w Więcborku, celem aktualizacji planów w oparciu  

o dotychczasowe wykonanie i zidentyfikowane potrzeby do końca br. Zaoszczędzone środki 

we wskazanych § przeznacza się na zakup energii, uzupełnienia materiałów i wyposażenia 

oraz na ZFŚS 

26. W planie finansowym wydatków w rozdziale 85219 dokonuje się rocznego rozliczenia 

odpisu na ZFSS, z tym, że zmniejszenie planu w §4440 powoduje zwiększenie odpowiednio 

planu finansowego w §4410. 

27. W planie finansowym wydatków Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku w rozdziale 85202 dokonano zmian w związku z oszczędnościami, jakie 

pojawiły się w trakcie realizacji budżetu. Powstałe oszczędności w kwocie 80.000,00 zł 

przeznaczone zostaną na zmniejszenie deficytu budżetowego. 

28. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85395 w zadaniu 

współfinansowanym ze środków z budżetu UE pn.: „Program Aktywności Lokalnej na terenie 

gminy Więcbork”. Szczegółowo rozliczono koszty bezpośrednie zadania i zmiany ujęte 

zostały w §4017, §4117 i §4127. 

29. W planie finansowym wydatków w rozdziale 85501 dokonuje się rocznego rozliczenia 

odpisu na ZFSS oraz wydatków z tytułu dodatkowego wynagrodzenia rocznego, z tym, że 

zmniejszenie planu w §4440 i §4040 powoduje zwiększenie odpowiednio planu finansowego 

w §4110. Jednocześnie powstałe w tym rozdziale oszczędności w łącznej kwocie 10.840,00 zł 

przeznaczone zostaną na zmniejszenie deficytu budżetowego. 

30. W rozdziale 85502, oprócz zmian opisanych w pkt 1 i 9 uzasadnienia, dokonuje się 

zmniejszenia planu finansowego wydatków o łączną kwotę 41.000,00 zł i powstałe 

ersion_:"oszczędności przeznacza się na zmniejszenie deficytu budżetowego. 

31. W planie finansowym wydatków w rozdziale 85504 dokonuje się rocznego rozliczenia 

odpisu na ZFSS, z tym że zmniejszenie planu w §4440 powoduje zwiększenie odpowiednio 

planu finansowego w §3020. Jednocześnie powstałe w tym rozdziale oszczędności w łącznej 

kwocie 71.500,00 zł przeznaczone zostaną na zmniejszenie deficytu budżetowego. 

32. W planie finansowym wydatków Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Więcborku w rozdziale 85508 i 85510 dokonano zmian w związku z oszczędnościami, jakie 

pojawiły się w trakcie realizacji budżetu. Powstałe oszczędności wynoszące odpowiednio 

21.700,00 zł i 33.800,00 zł przeznaczone zostaną na zmniejszenie deficytu budżetowego. 
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33. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75023 pomiędzy §4210 

i §4700 a §4300 i §4360 o kwotę 11.500,00 zł celem pokrycia kosztów zakupu usług 

telekomunikacyjnych i usług aktualizacji dostępu do platformy Lex. 

34. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 92695 pomiędzy §4280 

a §4260 o kwotę 2.000,00 zł celem zakupu energii do obiektów sportowych. 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

Projekt jest wypadkową tego, co działo się od ostatniej aktualizacji WPF, czyli od 30 

listopada 2022r. W związku z tym, że po raz kolejny zmniejszeniu ulega deficyt budżetowy, 

zachodzi konieczność uaktualnienia  dochodów, wydatków, jak i kwoty przychodów, gdyż 

głównym źródłem finansowania przychodów jest nadwyżka z lat ubiegłych. Dzięki tym 

zamianom w deficycie /początkowa wartość kredytu z początku roku, to ponad 4.700,000,00 

zł/ rok zamykany jest kwotą z planowanym deficytem w wysokości 180.000,00 zł. Nadwyżkę 

budżetową z lat ubiegłych udało się zagospodarować do finansowania działalności nie tylko 

w przyszłym roku, ale również w roku 2024. Pozwoliło to na zaplanowanie budżetu 

zrównoważonego oraz ujecie części tej nadwyżki finansowaniu w roku 2025. Zmiany  

w budżetach współfinansowanych z budżetu UE, tez pociąga za sobą konieczność weryfikacji 

kwot dochodów i wydatków, zarówno bieżących, jak i majątkowych, tak, aby projekt tej 

uchwały, jak i uchwały podjętej powyżej był zbieżny z tym, co dzieje się w WPF. Załącznik 

przedsięwzięć w dwóch przypadkach, gdzie termin realizacji wyznaczony został na rok 2026, 

skorygowano limity cząstkowe i limity zaplanowane na rok 2022-2025, aby limit z ostatniej 

kolumny był ich sumą. 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 
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Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Kujawsko Pomorskiego, 

Projekt uchwały jest pokłosiem porozumienia, jakie zostało podpisane z Województwem 

Kujawsko-Pomorskim, a chodziło o przygotowanie przez Gminę Więcbork dokumentacji 

Projektowej na budowę ścieżek rowerowych w ciągu drogi nr 241 i 242. Porozumienie oprócz 

zakresu pomocy, określa również wartość tej pomocy. W budżecie na rok 2021 i 2022 

zabezpieczone zostały stosowne środki, aby tę dokumentację opracować. Koszt wskazany 

został w §3 i §4. Jeżeli chodzi o zasadność zadania, to nikogo nie trzeba o niej przekonywać. 

Dokumentacja ma zostać przekazana do Województwa Kujawsko-Pomorskiego jeszcze  

w tym roku.  

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 
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Projekt uchwały wynika z zapisu w załączniku inwestycyjnym, gdzie zabezpieczono w formie 

dotacji środki na budowę chodnika we wsi Borzyszkowo ze wskazaniem, że ma to zostać 

zrealizowane w ramach pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. Wartość zadania 

25.000,00 zł . Każdy chodnik znacząco poprawia bezpieczeństwo osób korzystających z danej 

drogi, zatem zadanie ma swoje uzasadnienie. 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad. 12 Projekty uchwał w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na 2023 rok 

oraz uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

przedstawił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski oraz Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Główne założenia polityki budżetowej Gminy Więcbork na rok 2023 przedstawił 

Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski cyt.: 

 

 

„Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Pani Dyrektor! Panie Dyrektorze! 

Panie i Panowie Dyrektorzy, kierownicy referatów! 

Szanowni Goście! 

Szanowni Państwo oglądający relację z 54 sesji Rady Miejskiej w Więcborku! 

 

 Wysoka Rado! 

 Przed Państwem dokument, który wyznaczać ma kierunki działania samorządu Gminy 

Więcbork w roku 2023. Projekt budżetu, który zgodnie z dyspozycją art. 238 ust. 1 ustawy  

o finansach publicznych został przedłożony organowi stanowiącemu, czyli Radzie Miejskiej 

oraz regionalnej izbie obrachunkowej w terminie do 15 listopada. Po wczorajszym 
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posiedzeniu połączonych komisji Rady Miejskiej i wnikliwej analizie dokumentu jestem 

przekonany, że przedłożony projekt uchwały budżetowej spotka się z Państwa uznaniem, 

które zostanie wyrażone w głosowaniu. Mam świadomość, że jest to jeden z najtrudniejszych 

do realizacji budżetów ze względu na drastycznie zwiększające się wydatki bieżące  

i nienadążające za nimi wpływy dochodów bieżących. Wyzwanie to m.in. rosnące koszty 

utrzymania obiektów, wzrastające ceny energii elektrycznej, źródeł ciepła, ceny paliw, wzrost 

minimalnego wynagrodzenia, rosnące koszty obsługi zadłużenia związane ze wzrostem 

bankowych stóp procentowych. W związku z powyższym poleciłem kierownikom  

i dyrektorom jednostek w 2023 roku podjęcie skutecznych działań mających na celu 

zmniejszenie m.in. zużycia energii elektrycznej – zgodnie z zapisami ustawy z 7 października 

2022 roku o szczególnych rozwiązaniach służących ochronie odbiorców energii elektrycznej 

w 2023 roku w związku z sytuacją na rynku energii elektrycznej. Wdrażać będziemy również 

wypracowany model zmniejszenia zużycia energii elektrycznej do oświetlenia ulicznego. 

Zostaną zamontowane na wszystkich obwodach oświetleniowych nadajniki radiowe 

pozwalające na precyzyjniejsze sterowaniem godzin załączania i wyłączania oświetlenia. 

Część punktów świetlnych zostanie wyłączona i niejednokrotnie będziemy mieli do czynienia 

z sytuacją, że w danej lokalizacji świecić się będzie np., co druga lub co trzecia lampa. Mam 

nadzieję, że wypracowany system spotka się ze zrozumieniem naszych mieszkańców, którzy 

już teraz pytają, kiedy to nastąpi i wskazują punkty świetlne do wyłączeń. 

 Pozwólcie państwo, że przedstawię najważniejsze liczby projektu budżetu na rok 

2023: 

- dochody budżetu planujemy w wysokości 83.724.927,00zł 

- wydatki budżetu planowane są w wysokości 87.918.927,00zł 

- deficyt zaplanowany został na poziomie 4.194.000,00 zł. 

Na obecnym etapie planowania przyszłorocznego budżetu zamierzamy 1.619.000,00zł 

deficytu pokryć z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych oraz zaciągnięcie 

kredytu w wysokości 2.575.000,00zł. Mam jednak nadzieję, że podobnie jak w latach 

poprzednich uda nam się uniknąć zaciągania kredytów i podobnie jak w latach poprzednich 

zadłużenie gminy spadnie. W roku 2023 planujemy spłacić z tytułu wykupu papierów 

wartościowych 1.536.000,00zł oraz pożyczek i kredytów w kwocie 517.066,23zł. 

Szanowni Państwo, Wysoka Rado! 

Naszym nadrzędnym celem, który stawiamy sobie przez poprzednią i obecną kadencję 

to zrównoważony rozwój całej gminy Więcbork. Polepszenie sytuacji bytowej, poczucia 

bezpieczeństwa, komfortu życia nie będzie możliwe bez realizacji inwestycji. Zadania 

inwestycyjne są odpowiedzią na potrzeby zgłaszane Radnym, Burmistrzowi, Dyrektorom, 

kierownikom jednostek gminy Więcbork. 

Po ostatniej korekcie projektu budżetu wydatki inwestycyjne w 2023 roku 

zaplanowano na poziomie 29.381.424,00 zł, co stanowi ponad 33% wszystkich wydatków. 

Gdybyśmy wyłączyli z tego zadanie dot. remontu ul. Dworcowej oraz budowy drogi Puszcza 

– Runowo Krajeńskie, którego realizacja zakończy się w roku 2023 (9.881.924,00zł) to 

wydatki inwestycyjne wyniosą 19 499 500,00zł co stanowić będzie ponad 22% wszystkich 

wydatków budżetowych. Są to wskaźniki, które w sposób obiektywny pokazują, że budżet 

roku 2023 to budżet proinwestycyjny. 

Pozwólcie Państwo, że omówię zadania inwestycyjne planowane w projekcie budżetu, 

który został Wysokiej Radzie przedstawiony. 

Priorytetem naszego samorządu w zakresie inwestycji są drogi. To one w najbardziej 

odczuwalny sposób wpływają na komfort mieszkańców poruszających się niejednokrotnie 

nimi codziennie, ale również wpływają na postrzeganie naszej gminy przez osoby 

przyjeżdżające, odwiedzające nas a również przez potencjalnych inwestorów. Dlatego 
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podobnie jak w poprzednich latach realizować chcemy budowę nowych dróg, chodników jak 

również remontować te, które już ze względu na upływ czasu tego wymagają. Wspólnie  

z samorządem powiatowym planujemy inwestycje chodnikowe przy drogach powiatowych  

w Borzyszkowie, Suchorączku i Jastrzębcu. Być może nie będą to spektakularne 

przedsięwzięcia, bo na ten cel przeznaczamy 50 000,00zł oraz powiat kolejne 50 000,00zł, ale 

dla mieszkańców tych miejscowości mające bardzo duże znaczenie. Kontynuować będziemy 

również największą tego i przyszłoroczną inwestycję dot. przebudowy ul. Dworcowej  

w Więcborku oraz budowy drogi Runowo Krajeńskie – Puszcza o wartości prawie 

10 000 000,00zł. Nową inwestycją będzie budowa kilku odcinków dróg gminnych a są to: 

budowa drogi wraz z kanalizacją deszczową ul. 28 stycznia w Więcborku oraz drogi 

dojazdowej do terenów gminnych przy ul. Wyzwolenia w Więcborku, budowa drogi ul. Leśna 

w Sypniewie i kilometrowy odcinek drogi Sypniewo Wybudowanie oraz w Runowie 

Krajeńskim II etap. Wartość tych 5 dróg to kwota ponad 6.316.000,00 zł, z czego 

5.909.000,00zł to dofinansowanie w ramach Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych 

Polski Ład (II edycja). Aplikujemy również o środki w ramach Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg na budowę ul. Ogrodowej w Wituni wraz z siecią kanalizacji deszczowej. 

Inwestycja została zgłoszona, jako dwuletnia i w przypadku otrzymania dofinansowania 

rozpoczniemy jej realizację w przyszłym roku. Na rok 2023 planujemy wydatki na poziomie 

2 400 000,00 zł przy założeniu dofinansowania na poziomie 50%. Do Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg zgłosiliśmy również remont ul. Brzozowej w Więcborku, którego nie znajdą 

Państwo w załączniku inwestycyjnym, bo jest to zadanie remontowe. Te dwa zadania 

realizowane będą pod warunkiem otrzymania dofinansowania.  Planujemy również 

wykonanie połączenia dwóch odcinków dróg w Runowie, od osiedla Praga w Runowie w 

kierunku SBN-u. W przyszłym roku rozpoczynamy również przygotowanie kolejnych 

dokumentacji drogowych: budowa chodnika przy ul. Gdańskiej w Więcborku, chodnika  

i drogi ul. W. Witosa w Wituni oraz drogi relacji Borzyszkowo – Klarynowo. Rozpoczynamy 

również budowę chodnika przy drodze gminnej w Nowym Dworze. Jak łatwo policzyć 

wymienione przez mnie inwestycje to ponad 64% wszystkich zaplanowanych inwestycji na 

2023 rok. 

Kolejnym kluczowym elementem zadań inwestycyjnych to dążenie do poprawy 

jakości środowiska w którym żyjemy oraz zapewnienie bezpiecznej i wydajnej infrastruktury 

wodociągowej, abyśmy mogli dostarczać naszym mieszkańcom odpowiedniej jakości wodę. 

Poprawa jakości środowiska to kontynuacja corocznego naszego programu dofinansowania 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Na ten cel przeznaczamy 30.000,00zł.  

W przyszłym roku wybudujemy również sieć kanalizacji sanitarnej na ul. Zamkowej  

i Potulickich oraz zmodernizujemy stacje uzdatniania wody w Więcborku i Pęperzynie. 

Należy podkreślić, że stacja w Więcborku w okresie letnim, podczas największego 

zapotrzebowania na wodę, pracuje praktycznie na swojej maksymalnej wydajności, co 

negatywnie wpływa na urządzenia i bezpieczeństwo systemu. Finansowanie tego zadania to 

4.987.500,00zł z Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych oraz 343.750,00zł  

z budżetu gminy Więcbork. 

Poprawa jakości życia na terenach wiejskich to głównie sprawna komunikacja dobrej 

jakości drogami ale również możliwość samorealizacji mieszkańców, możliwość integracji  

i spotykania się w bezpiecznych, wyremontowanych świetlicach wiejskich. Dlatego już od 

kilku lat czyniliśmy starania o pozyskanie zewnętrznych środków finansowych na budowę 

świetlicy w Wituni oraz przebudowę i rozbudowę świetlic w Jeleniu i Pęperzynie. Na ten cel 

mamy pozyskane środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, Rządowego 

Funduszu Inwestycji Strategicznych w wysokości 3.225.000,00zł. 

Nie zapominamy również o naszych najmłodszych mieszkańcach. Oni, jak również 

rodzice w ich imieniu, wyrażają swoje potrzeby związane z możliwością aktywnego  
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i atrakcyjnie spędzanego wolnego czasu. Dlatego w przyszłym roku zrealizować chcemy 

zadania, które przyczyniać się będą do tego, że nasze dzieci i młodzież aktywnie i na świeżym 

powietrzu realizować będzie swoje pasje. Oprócz budowy, rozbudowy i doposażenia placów 

zabaw w Runowie Krajeńskim, Zakrzewku, Zabartowie, Sypniewie oraz Zakrzewskiej 

Osadzie – większość z tych zadań jest współfinansowana ze środków unijnych, w przyszłym 

roku wybudujemy w Więcborku skatepark przy plaży miejskiej. Teren ten staje się 

naturalnym miejscem realizacji wielu aktywności ruchowych: plaża miejska, zjeżdżalnia, plac 

zabaw, siłownia napowietrzna, wypożyczalnia sprzętu pływającego, kort tenisowy, boisko 

piłkarskie, pole namiotowe i dopełnieniem będzie skatepark, na który uzyskaliśmy 

dofinansowanie w wysokości 980 000,00zł z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Strategicznych, co stanowi 98% wartości inwestycji.  

Ostatnim zadaniem inwestycyjnym, o którym chciałbym jeszcze wspomnieć to 

poprawa wyposażenia jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Więcborku poprzez 

dofinansowanie zakupu lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego. Na pewno zwiększy to 

skuteczność działań podejmowanych przez druhów oraz zwiększy ich bezpieczeństwo  

w czasie akcji. Na ten cel planujemy przeznaczyć kwotę 120 000,00zł natomiast pozostałe 

środki mają pochodzić Regionalnego Programu Operacyjnego województwa Kujawsko-

Pomorskiego.  

Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Przedstawiony projekt budżetu na 2023 rok, jest bez wątpienia, budżetem 

proinwestycyjnym. W trudnym czasie, niestabilnej sytuacji geopolitycznej związanej  

z agresją Rosji na Ukrainę, niespotykanych na przełomie ostatnich lat wzrostów wydatków 

bieżących, wzrostu cen energii elektrycznej, cen nośników energii, wzrostu minimalnych 

wynagrodzeń, wzrostu kosztów obsługi zadłużenia, jako samorząd realizować chcemy 

rekordową ilość inwestycji, bo tego oczekują od nas nasi mieszkańcy. Przed nami wiele 

wyzwań, być może nowych, których obecnie może nawet nie jesteśmy w stanie 

zidentyfikować. Jednak polegając na naszych wspólnych doświadczeniach współpracy, 

Radnych, Burmistrza, Dyrektorów, kierowników, pracowników Urzędu Miejskiego  

i jednostek gminnych, jestem przekonany, że razem damy radę, działając na rzecz naszych 

mieszkańców”- koniec cytatu. 

 

 

Skarbnik Gminy Więcbork uzupełniła wypowiedź Burmistrza Więcborka podając, że 

projekt uchwały budżetowej oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej w pierwotnym 

kształcie, w ustawowym terminie przedłożony Radzie Miejskiej oraz celem zaopiniowania - 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Bydgoszczy.  

 Uchwała Nr 18/P/2022 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 15 grudnia 2021r. w sprawie: opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Więcbork na rok 2023 – opinia pozytywna – opinia stanowi 

Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /dostępna do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

W projekcie budżetu Gminy Więcbork na rok 2023 zaproponowana została zmiana  

w zakresie dochodów i wydatków bieżących o kwotę 650.000,00 zł. Są to dochody i wydatki 

związane z realizacją ustawy o preferencyjnym zakupie paliwa stałego, ponieważ od początku 

2023 Gmina również będzie, to zadanie realizowała. Zmianie uległa również kwota 

wydatków majątkowych w związku z ujęciem do realizacji na rok 2023 zadania 

finansowanego z Programu Operacyjnego „Polska Cyfrowa”- zadanie „Cyfrowa Gmina”  

i kwotę wydatków 394.000,00 zł. Część środków ma być finansowe z budżetu UE, na ten cel 
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w roku bieżącym Gmina otrzymała środki z Programu Operacyjnego w związku, z czym 

kwota deficytu ujęta w pierwotnym projekcie budżetu Gminy Więcbork na rok 2023 z 15 

listopada 2022r. zwiększyła się o te 394.000,00 zł. Pierwotnie deficyt planowany był na 

kwotę 3.800.000,00 zł, teraz 4.194.000,00 zł. Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy odnosi się do pierwotnej wersji projektu budżetu. Opinia RIO 

wskazuje, że przedłożony projekt budżetu spełnia wymogi art. 242 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych zgodnie, z którym organ stanowiący gminy nie może uchwalić budżetu, w który 

planowane wydatki są wyższe niż planowane dochody, powiększone o przychody, o których 

mowa w art. 217 ust. 2 pkt 5, 7 i 8 ustawy o finansach publicznych, przy czym zgodnie  

z treścią art. 6 ustawy z dnia 15 września 2022r. o zmianie ustawy o dochodach jednostek 

samorządu terytorialnego oraz niektórych innych ustaw, w latach 2023-2025 dochody bieżące 

mogą być powiększone także o przychody, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy. 

Planowana nadwyżka z uwzględnieniem wymienionych przychodów w uchwale jest podana 

na kwotę 660.001,23 zł, natomiast po zamianach wynikających ze zmniejszenia tegorocznego 

deficytu i tego, co umieszczone zostało w aktualnej tabeli WPF, nadwyżka operacyjna wynosi 

1.054.001,23 zł. Należy zaakcentować, że gdyby nie uwzględniać wspomnianych 

przychodów, deficyt operacyjny Gminy Więcbork, tj. wydatki bieżące planu wydatków, 

przekroczyłyby dochody bieżące o kwotę ponad 2.600.000,00 zł., a tegoroczny budżet Gmina 

rozpoczynała deficytem na poziomie niecałe 1.500.000,00 zł.  Jest to wyraźny dowód na 

rosnące zagrożenia i koszty prowadzenia działalności, o których wspomniał Burmistrz 

Więcborka. Plany finansowe są na ten moment w opinii Skarbnik Gminy Więcbork 

wystarczające, aby bezpiecznie realizować nałożone zadania. Oczywiście konieczny jest przy 

tym bieżący monitoring poszczególnych pozycji w planach finansowym jednostek. Bez takiej 

kontroli nie byłoby też zmniejszeń deficytu, które były w roku bieżącym, a także możliwości 

wprowadzania ewentualnych dodatkowych zadań. Dochody z udziałem środków z budżetu 

UE zaplanowane na poziomie 2.280.618,00 zł, natomiast wydatki zwiększyły się w związku  

z proponowaną zmianą i wprowadzeniem do realizacji na kolejny rok zadania „Cyfrowa 

Gmina” – wzrost do kwoty 692.888, 62 zł.  Stałym dochodem Gminy Więcbork są dochody 

ze sprzedaży majątku, jest to, co roku względnie stała kwota 400.000,00 zł. Zaplanowana jest 

też rezerwa ogólna i celowa mieszcząca się w ustawowo określonych relacjach do 

zaplanowanych wydatków. Rezerwa celowa została oszacowana na kwotę 133.000,00 zł  

i przeznacza się ją na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego. Zestawienie kwot 

dotacji planowanych do udzielenia z budżetu Gminy w 2023r. sporządzono zgodnie  

z wymogami art.215 ustawy o finansach publicznych, tj. w podziale na dotacje dla jednostek 

sektora finansów publicznych i dla jednostek spoza tego sektora z wyodrębnieniem dotacji 

celowych i podmiotowych. Skład Orzekający Rio przypomniał, że udzielanie dotacji powinno 

odbywać się zgodnie z przepisami obowiązującymi w przedmiotowym zakresie, w tym  

w szczególności w oparciu o stosowne uchwały organu stanowiącego dotyczące zasad i trybu 

udzielania dotacji na poszczególne cele i zadania. Na mocy art. 242 ust. 2 ustawy w budżecie 

na 2023r. przewiduje się finansowanie określonych zadań dochodami pochodzącymi  

z określonych źródeł. W projekcie uchwały budżetowej zaplanowano dochody z tytułu 

wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 260.000,00 zł, które  

w całości przeznacza się na realizację określonych w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. Zaplanowano również wpływy 

w kwocie 10.000,00 zł zawiązanych z opłatą za korzystanie ze środowiska, które 

przeznaczone zostały na sfinansowanie działań Gminy w zakresie ochrony środowiska. 

Dochody pobierane z tytułu opłaty pobieranej za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

zaplanowano w kwocie 3.379.320, 00 zł i w tej samej kwocie przewiduje się wydatki 

związane z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów. Regionalna Izba Obrachunkowa 

przypomina o brzmieniu art. 70h ustawy z dnia 13 listopada 2003r. o dochodach jednostek 
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samorządu terytorialnego, który stanowi, że w latach 2022-2027 JST jest zobowiązana do 

przeznaczenia na zadania z zakresu poprawy efektywności energetycznej, rozwoju 

odnawialnych źródeł energii w rozumieniu art. 2 pkt 22 ustawy o odnawialnych źródłach 

energii oraz ograniczenia kosztów zakupu ciepła lub energii ponoszonych przez odbiorców 

wydatków w kwocie nie mniejszej niż równowartość 15% kwot otrzymanych w roku 2022 

dodatkowych dochodów z tytułu udziałów we wpływach z podatku dochodowego od osób 

fizycznych. W projekcie budżetu zawarto również upoważnienie dla Burmistrza do zaciągania 

kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 

budżetu oraz upoważnienie do dokonywania zmian w budżecie w zakresie wydatków 

bieżących w tym na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy i w zakresie wydatków 

majątkowych. Wspomniane upoważnienie dotyczy również lokowania wolnych środków na 

rachunkach bankowych innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu Gminy.  

 

Skarbnik Gminy Więcbork wniosła następujące autopoprawki do przedłożonego Radzie 

Miejskiej projektu budżetu Gminy Więcbork na rok 2023: 

 Dochody majątkowe - Rozdział 60016 § 6050, gdzie ujęto kwotę 9.095.000,00 zł, są to 

środki z Rządowego Programu „Polski Ład”, które Gmina Więcbork ma otrzymać  

w związku z realizacją bloku inwestycji drogowych, w których mieści się zadanie na  

ul. Dworcowej w Więcborku. Prawidłowy paragraf dochodowy, to §6370, 

 W części normatywnej uchwały trzy omyłki pisarskie: §3 pkt 1 źródła finansowania 

deficytu planowany kredyt ma wynieść 2.575.000,00 zł /po pierwszym przecinku brakuje 

jednego zera/; pkt 2 – źródło finansowania, jako pkt 2 nie 3; § 12- punkt dotyczący 

lokowania wolnych środków na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank 

prowadzący obsługę budżetu Gminy, powinien mieć punkt 4, 

 Przychylając się do sugestii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Więcborku wprowadza 

się do budżetu upoważnienie dla burmistrza Więcborka do realizacji zadań nałożonych 

ustawą w związku z wybuchem konfliktu zbrojnego na terenie Ukrainy. Stosowne 

upoważnienie wprowadza się, w § 12, jako pkt 5 w ppkt a-d. 

 

 Uchwała Nr 18/WPF/2022 Składu Orzekającego Nr 2 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie: opinii o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork – opinia 

pozytywna, bez uwag. Dokument obejmuje dany rok budżetowy i powinien obejmować 

minimum trzy kolejne lata. W przypadku Gminy Więcbork spłata kredytów i pożyczek 

kończy się w roku 2027, dlatego też WPF obejmuje okres do roku 2027. Dane roku 2023 

są zbieżne z zapisami projektu uchwały budżetowej Gminy Więcbork, natomiast dalsze 

lata planowane są w oparciu o szczegółowe wytyczne znajdujące się na stronie 

Ministerstwa Finansów oraz w oparciu o dane historyczne gminy, aby ten plan był jak 

najbardziej realny. Oprócz zestawienia dochodów i wydatków WPF obejmuje również 

Załącznik przedsięwzięć. Tam ujęte są z nazwy przedsięwzięcia, które z uwagi na swój 

charakter realizowane będą w okresie dłuższym niż rok. Limity wydatków określa się na 

rok 2023 i trzy kolejne lata.  – opinia stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu 

/dostępna do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

 

 Uchwała Nr 17/Dpr/2022 Składu Orzekającego Nr 3 regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie: opinii o 

możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 
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budżetowej Gminy Więcbork na 2023r. – opinia pozytywna - opinia stanowi Załącznik 

Nr 3 do niniejszego Protokołu /dostępna do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej projektu Budżetu 

Gminy Więcbork na rok 2023 

 

Pani Beata Kopta, Przewodnicząca Komisji połączonych RM w Więcborku: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, przedstawiając opinię 

ww. gremium wskazała, że tak, jak powiedział Burmistrz Więcborka jest to jeden  

z najtrudniejszych budżetów, ale z nadzieją wchodzimy w nowy rok, ponieważ jest w nim 

wiele inwestycji do zrealizowania. Projekt budżetu Gminy Więcbork na rok 2023 został 

wnikliwie omówiony na posiedzeniu połączonych Komisji RM i został zaopiniowany 

jednogłośnie pozytywnie  

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork 

 

Przewodnicząca Komisji Połączonych Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych podała, że również w przypadku tego projektu uchwały, opinia 

Komisji była jednogłośnie pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda stwierdził, że ma pełne zaufanie do Skarbnik Gminy Więcbork, 

Burmistrza Więcborka i Zastępcy Burmistrza Więcborka w zakresie realizacji założeń 

budżetowych, o których była mowa powyżej. Co roku budżety są trudne, ten na kolejny rok 

wyjątkowo trudny z uwagi na obecną i zapowiadaną sytuację gospodarczą. Wyraził nadzieję, 

że za rok o tej porze radni z zadowoleniem będą mogli odnotować zrealizowanie zadań 

zaplanowanych na rok 2023. Życzył tego Kierownictwu Gminy Więcbork, jak i całej Radzie 

Miejskiej w Więcborku.  

 

Radny Jan Antczak powiedział, że jest całkowicie za tym proponowanym Budżetem i jest 

też optymistą, jeżeli chodzi o jego realizację. W roku ubiegłym również było wiele obaw, co 

do wykonania budżetu, a ostatecznie wiele inwestycji zrealizowano i z tego należy się 

cieszyć. Jako radny pełniący jednocześnie funkcję sołtysa uznał, że ważne jest też to, iż każde 

sołectwo ma swój budżet – fundusz sołecki, dzięki któremu on sam czuje się, jak „mały 

burmistrz u siebie”. Zbiera się ze swoją Radą Sołecką i ustala, co należy w sołectwie zrobić. 

Za przedstawionym projektem budżetu może zagłosować na „tak” nawet dwoma rękami. 

 

Radny Stanisław Wegner wskazał, że należy się cieszyć z tego, że Rada optymistycznie 

patrzy w przyszłość i obdarza zarówno Burmistrza Więcborka, jak i Skarbnik Gminy 

zaufaniem. Podkreślił dobrą wzajemną współpracę pomiędzy Rada Miejską, a ww. w tym  

i poprzednim roku. Dodał, że Rada jest optymistycznie nastawiona do kolejnego roku. 
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Skarbnik Gminy Więcbork zaznaczyła, że wszyscy czują ciężar odpowiedzialności i to nie 

tylko w stosunku do przyszłorocznego budżetu, ale ogółem względem finansów publicznych. 

Cieszy ją konstruktywna współpraca z dyrektorami jednostek podległych, którzy rozumieją 

potrzeby budżetu i respektują potrzebę realizacji budżetu z jak największą starannością. Liczy 

na to, a właściwie to jest pewna tego, że dyrektorzy jednostek, jak co roku dołożą starań, aby 

wszystkie zadania wykonać prawidłowo, pozyskać dodatkowe środki i tym samym nieco 

budżet Gminy Więcbork odciążyć. Chciałaby, aby i ten nadchodzący rok można było 

podsumować również optymistycznie, jak ten mijający. Ze swej strony może zapewnić, że 

dołoży wszelkich starań, aby tak właśnie się stało. 

 

Przewodnicząca RM powiedziała, że ósmy rok sprawuje funkcję radnej i co roku Burmistrz  

i Skarbnik Gminy przedkładając projekt budżetu mają te same obawy. Uważała jednak, że nie 

ma, czego się bać, bo ambicje, które wybrzmiewają w radnych i to, co zakładają sobie oni od 

wielu lat, sukcesywnie się realizują. Nie są to rzeczy wyimaginowane, ale dokładnie 

przemyślane i zaplanowane. Na ich realizację pozyskiwane są dodatkowe środki zewnętrzne. 

Te 20.000.000,00 zł na przyszłoroczne inwestycje, to zaangażowanie pracowników Gminy 

Więcbork, Burmistrzów i Skarbnik Gminy w to, aby zwiększyć posiadane środki  

o dodatkowe finanse, które pozwolą zrealizować więcej i lepiej. To z kolei przekłada się na 

nieustanny zrównoważony rozwój gminy Więcbork dla dobra wszystkich jej mieszkańców  

i w mieście, i w poszczególnych sołectwach. Podała, że do gminnej oświaty w tym roku 

Gmina Więcbork dokłada 10.000.000,00 zł. Tych środków nie tylko w gminie Więcbork, ale 

w całej Polsce dokłada się coraz więcej. Są to ogromne środki na wydatki bieżące, ale  

z drugiej strony wydatki na rozwój dzieci, szkół i przedszkoli jest inwestycją w przyszłość  

i ma ogromne znaczenie. Stworzenie komfortowych warunków począwszy od Klubu 

Dziecięcego, poprzez Przedszkole i Szkoły ma kluczowe znaczenie dla dzieci ich rodziców,  

a dla Gminy jest istotnym priorytetem. Rada Miejska jest gotowa na podejmowanie trudnych 

decyzji mając duże zaufanie do Burmistrza i Skarbnik Gminy. Zawsze też głosować będzie za 

tym, aby gmina Więcbork się rozwijała, a mieszkańcom niczego nie brakowało. 

 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Więcbork na rok 2023 z poprawkami wprowadzonymi przez Skarbnik 

Gminy Więcbork. 

Obecnych 12 radnych  

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Obecnych 12 radnych  
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Burmistrz Więcborka zabierając głos podziękował za wyrazy uznania oraz słowa wsparcia i 

otuchy. Ma świadomość, podobnie, jak radni i Skarbnik Gminy, że ten przyszły rok będzie 

bardzo trudny i obfitować będzie w bardzo dużo inwestycji. Podziękował za zaufanie, jakim 

obdarzyła go Rada Miejska prosząc o dalszą dobrą współpracę. Wyraził przekonanie, że w 

tym składzie osobowym pracowników Urzędu Miejskiego oraz dyrektorów podległych 

placówek, wspólnie zrealizowany zostanie przyjęty budżet ku zadowoleniu mieszkańców 

gminy Więcbork.  

Przewodnicząca RM zamknęła ten punkt porządku obrad i ogłosiła pięciominutową przerwę 

w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

 

Ustawą z dnia 5 sierpnia 2022r. o zmianie ustawy Karta Nauczyciela oraz niektórych innych 

ustaw znowelizowano ustawę z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela - m.in. poprzez 

wprowadzenie funkcji mentora. Zadaniem mentora jest wspieranie nauczyciela 

początkującego w procesie wdrażania do pracy w zawodzie. Zmienione zostało także 

rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 31 stycznia 2005r. w sprawie 

wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych 

warunków przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagradzania za 

pracę w dniu wolnym od pracy (Dz. U. z 2014r. poz. 416 z późn. zm.) – w miejsce 

dotychczasowego dodatku funkcyjnego dla opiekuna stażu, wprowadzono dodatek funkcyjny 

dla mentora. Jednocześnie, zgodnie z przepisami przejściowymi, w okresie do dnia 31 

sierpnia 2027r. zachowano uprawnienie do dodatku funkcyjnego za sprawowanie funkcji 

opiekuna stażu (w odniesieniu do nauczycieli, którzy zachowali prawo ubiegania się o stopień 

nauczyciela mianowanego według przepisów dotychczasowych). Organ prowadzący będący 

jednostką samorządu terytorialnego określa wysokość dodatku funkcyjnego w trybie 

określonym w art. 30 ust. 6 ustawy – Karta Nauczyciela tj. w drodze regulaminu 

wynagradzania. Niniejsza uchwała przewiduje dodatek funkcyjny dla opiekuna stażu oraz 

mentora w wysokości 3,5 % wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela mianowanego. Projekt 

uchwały został uzgodniony ze związkami zawodowymi zgodnie z art. 30 ust. 6a ustawy  

z dnia 26 stycznia 1982r. Karta  

 

Pytań nie było. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 
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Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.14 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu naboru wniosków w ramach 

Programu Priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie” na terenie gminy Więcborku przedstawił 

Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i dróg UM w Więcborku  

p. Tomasz Fifielski. 

 

 

Program Priorytetowy Ciepłe Mieszkanie skierowany jest do osób fizycznych posiadających 

tytuł prawny wynikający z prawa własności lub ograniczonego prawa rzeczowego do lokalu 

mieszkalnego, znajdującego się w budynku wielorodzinnym położonym na terenie Gminy 

Więcbork. Celem programu jest poprawa jakości powietrza oraz zmniejszenie emisji pyłów 

oraz gazów cieplarnianych. Dotację przyznaje się na demontaż wszystkich nieefektywnych 

źródeł ciepła na paliwa stałe służących do ogrzewania lokalu mieszkalnego oraz zakup  

i montaż źródła ciepła do celów ogrzewania lub ogrzewania i ciepłej wody użytkowej (dalej 

c.w.u) albo podłączenie lokalu mieszkalnego do efektywnego źródła ciepła w budynku 

dodatkowo mogą być wykonane:  

a) demontaż oraz zakup i montaż nowej instalacji centralnego ogrzewania i/lub centralna 

woda użytkowa w lokalu mieszkalnym, instalacji gazowej od przyłącza gazowego/ 

zbiornika na gaz do kotła,  

b) zakup i montaż okien w lokalu mieszkalnym lub drzwi oddzielających lokal od 

przestrzeni nieogrzewanej lub środowiska zewnętrznego (zawiera również demontaż),  

c) zakup i montaż wentylacji mechanicznej z odzyskiem ciepła w lokalu mieszkalnym,  

d) dokumentacja projektowa dotycząca powyższego zakresu.  

Środki na realizację programu przekazywane będą Gminie Więcbork w formie dotacji  

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej za pośrednictwem 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. 

Obowiązkiem Gminy Więcbork jest przeprowadzenie naboru wniosków oraz rozliczenie 

umów o dofinansowanie dla Beneficjentów końcowych Programu „Ciepłe Mieszkanie”, 

zgodnie z wytycznymi opracowanymi przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska. 

Nabór na łączna kwotę 800.000,00 zł /do 30 czerwca 2025r./ ogłoszony zostanie w momencie 

uprawomocnienia się uchwały i realizowany będzie w trzech progach: 

 kwota dofinansowania do 17.500,00 zł – dochód liczony jest do 120.000,00 rocznie na 

beneficjenta, do 30% /plan na 20 umów/ roczna pula środków 300.000,00 zł, 
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 kwota dofinansowania do 26.900,00 zł – dochód na członka rodziny: w gospodarstwie 

wieloosobowym jest to do 1.673,00 zł na osobę; w jednoosobowym 2.344,00 zł. Próg do 

60% /plan na 8 wniosków do 200.000,00 zł cały Program/, 

 kwota dofinansowania do 39.900,00 zł – dochód do 900,00 zł na osobę w gospodarstwie 

domowym wieloosobowym; do 1.260,00 zł w gospodarstwie jednoosobowym. 

Dofinansowanie do 90%  /przewidziano 8 omów do kwoty 300.000,00 zł/. 

Jeżeli środki w ramach Programu zostałyby wydatkowane wcześniej Gmina Więcbork ma 

możliwość ubiegania się o kolejne środki. Zadanie w całości realizowane będzie w Urzędzie 

Miejskim w Więcborku. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Ad.15-16 Projekty uchwał dotyczące kwestii proceduralnych związanych z postępowaniem 

przed sadami administracyjnymi omówi Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

 

a) w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Burmistrzowi Więcborka do reprezentowania Rady 

Miejskiej w Więcborku przed sądami administracyjnymi, 

 

 

Podjęcie ww. uchwały pozwoli Burmistrzowi Więcborka wykonywania czynności prawnych 

przed sądami administracyjnymi w imieniu Rady Miejskiej w Więcborku, w związku  

z prowadzonymi postępowaniami dotyczącymi zgodności z prawem uchwalanych aktów 

prawnych przez organ uchwałodawczy Gminy Więcbork bez konieczności każdorazowego 

podejmowania przedmiotowych uchwał. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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b) w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Burmistrzowi Więcborka do reprezentowania Rady 

Miejskiej w Więcborku przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Bydgoszczy 

oraz Naczelnym Sądem Administracyjnym w sprawie skargi Prokuratury Rejonowego  

w Tucholi na Uchwałę Nr XL/299/21 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30 listopada 

2021r. w sprawie ustalenia diet oraz zasad wypłacania diet dla radnych Rady Miejskiej  

w Więcborku 

 

Podjęcie ww. uchwały pozwoli Burmistrzowi Więcborka wykonywania czynności prawnych 

przed sądami administracyjnymi w imieniu Rady Miejskiej w Więcborku w związku ze 

złożoną przez Prokuratora Rejonowego w Tucholi skargi na Uchwałę nr XL/299/21 Rady 

Miejskiej w Więcborku z dnia 30 listopada 2021r. w sprawie ustalenia diet oraz zasad 

wypłacania diet dla radnych Rady Miejskiej w Więcborku. W listopadzie br. wpłynęła Skarga 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na ww. 

uchwałę zarzucając brak publikacji aktu w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, a w związku z tym konieczność jej unieważnienia. Natomiast uchwały tego 

typu podejmowane wcześniej nigdy nie były publikowane. Podobna sytuacja ma miejsce  

w gminach ościennych i Powiecie Sępoleńskim. Co więcej, w lutym br. Wojewoda 

Kujawsko-Pomorski wydał Zarządzenie Nadzorcze, które unieważniło Uchwałę Gminy  

Rojewo dotyczącą diet radnych, która miała zapis o publikacji. Ponieważ występują 

zasadnicze różnice interpretacyjne ww. kwestii pomiędzy Wojewodą, a Prokuratorem, należy 

poczekać na rozstrzygniecie wyższej instancji w tej sprawie. Być może nawet Naczelnego 

Sądu Administracyjnego 

Uwag nie wniesiono. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad. 17 Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Więcborku i planów pracy Komisji stałych 

Rady Miejskiej w Więcborku na 2023 rok: 

 

W tym punkcie obrad poszczególni Przewodnicząca RM oraz Przewodniczący 

poszczególnych Komisji przedstawili przygotowane planu pracy na kolejny rok.  

Plany Pracy podlegają zamieszczeniu na stronie internetowej Biuletynu Informacji 

Publicznej Gminy Więcbork. 

Ad.17 Wolne wnioski i informacje. 

Burmistrz Więcborka w imieniu własnym oraz Dyrektora i pracowników Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku zaprosił radnych oraz mieszkańców gminy 

Więcbork na coroczny Koncert Noworoczny pt.: „O Sole Mio – Międzynarodowy Turniej 

tenorów” przy udziale Orkiestry Salonowej Moderato oraz trzech tenorów – przedstawicieli 

Chin, Polski i Ukrainy. Koncert odbędzie się 8 stycznia 2023r. o godz. 16:00 w sali 
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widowiskowej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. Bezpłatne wejściówki 

można odbierać w MGOK w Więcborku. 

Przewodnicząca RM z racji kończącego się roku złożyła radny oraz mieszkańcom gminy 

Więcbork Życzenia Świąteczno-Noworoczne. 

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady pięćdziesiątej czwartej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 


